



學習模式 Online Study Approach

本課程以粵語及普通話講授。

All courses will be conducted in Cantonese and Putonghua.

講授影片：透過互聯網收看本科講授影片，影片已經剪裁、分段，節省不少休息停頓、現場翻閱資料的時間，而且配有同步簡報。學生可以重覆收看影片。

Lecture Video: Students can watch the lecture video through the Internet. Video clips are edited into sections, accompanied with synchronized visual presentation. Students can study the lecture within the semester.

互動討論：根據科目內容，同學分為小組進行非同步網上討論，每組有導師於網上指導討論及學習技巧，集思廣益，增加學習的互動和協作。

Interactive Discussion: Students are grouped for asynchronous online discussion. Tutors will guide them through to discuss the course content and study skill. This adds interactive and collaborative aspect to the study.

科目活動：根據講授影片、筆記、教科書、閱讀資料，利用網上媒體的便利及好處，配合不同類型的科目活動，增加學習的興趣。

Course Activity: Based on the lecture video, notes, textbook, and reading materials, the course is facilitated with online multimedia resources. Online activities are designed for each course to increase the participation.



詳情請參閱本院網頁 www.abs.edu 或最新一期的《學院概覽》或致電：852-36574731 入學處

歡迎查詢以及索取申請表格 Application information & inquiries



建道神學院長洲本部

香港長洲 長洲山頂道22號
22 Cheung Chau Peak Road, Cheung Chau, Hong Kong
Tel 電話：(852) 3657 4731
Email 電郵：absadmission@abs.edu



建道神學院市區校園

香港灣仔蘭杜街2號麗都大廈1樓
1/F., Rialto Building, 2 Landale Street, Wanchai, Hong Kong
Tel 電話：(852) 3657 4879
Email 電郵：ecampus@abs.edu



普及神學證書：網上修讀模式
Certificate in Theology : via online study



神學文憑(學士後文憑)：網上修讀模式
Diploma in Theology (Postgraduate Diploma) : via online study



普及神學證書：網上修讀模式 Certificate in Theology: via online study

課程宗旨 Goal

本課程為有志帶職事奉的信徒，提供基礎神學訓練，協助教會裝備信徒和培育信徒領袖，使願作主門徒者，能夠在這急變的世代中更有效地事奉神。

This program offers basic theological training to Christians who are interested in lay ministry, so as to assist churches to train Christian leaders and enable disciples of Jesus to serve God in this rapidly changing world in a more effective manner.

課程設計

Program Design

- 1 學生須在三年內修畢12科，共36學分。
Students must complete 12 courses, all together 36 credits in 3 years.
- 2 除個別科目外，各科的內容及修科要求基本上與學士程度相同，及格的學分均獲本院認可。
With a few exceptions, the course content and course requirements are basically equivalent to those of a Bachelor program. All completed credits will be recognized by ABS.
- 3 學生可以在網上修讀科目，完成整個課程。
Students can complete all the courses via online study.

修科要求

Course Requirement

必修科	4 科	12 學分
Core Courses	4 courses	12 credits
選修科	8 科	24 學分
Elective Courses	8 courses	24 credits
合共：	12 科	36 學分
Total :	12 courses	36 credits

必修科

Core Courses

BS111 舊約概論 (一)	或	BS112 舊約概論 (二)
Introduction to Old Testament I	or	Introduction to Old Testament II
BS113 新約概論 (一)	或	BS114 新約概論 (二)
Introduction to New Testament I	or	Introduction to New Testament II
BS115 釋經學		
Hermeneutics		
TH/CH 神學/教會歷史科目		
Theology / History Course		

選修科

Elective Courses

可選讀基督教研究學士課程的必修或選修科目
Students may take courses from the core or elective courses of Bachelor of Christian Studies program.

入學要求

Admission Requirement

- 1 清楚重生得救，並已受洗加入教會兩年以上。
Applicants must be born-again Christians, have been baptized as members of a local church for at least 2 years at the anticipated time of enrolment.
- 2 有事奉神的心志。
Commit to serve God.
- 3 具教會事奉經驗，並得所屬教會推薦。
Possess church ministry experience and have recommendations from the affiliated church.
- 4 年齡在十八歲以上，完成高中程度。
Over 18 years of age, complete secondary education.



神學文憑(學士後文憑)：網上修讀模式 Diploma in Theology (Postgraduate Diploma): via online study

課程宗旨 Goal

藉著互聯網信徒可以利用餘暇，排除地域界限、時間安排的困難，有系統地學習信仰知識，將信仰理念與實用技巧，配合自己的專業服事教會。Through the Internet, students could get beyond the continents to study on their own pace. This program offers basic theological training to Christians interested in church ministry, assisting churches to train Christian leaders, enabling disciples of Jesus to serve God in this rapidly changing world in a more effective manner.

課程對象 Target Audience

課程專為學士後進修之信徒領袖、機構同工而設，亦適合遙距培訓華語教會同工之用。This is a post-graduated program designed for church leaders and Christian organization colleagues. This is also suitable for distance training Chinese speaking church staff.

課程設計

Program Design

- 1 本課程為學士後進修程度，學生須按地區在三至五年內修畢12科，共36學分。
This program is meant for university / college graduates. They need to complete 12 courses, all together 36 credits in 3 to 5 years according to resident location.
- 2 除個別科目外，各科內容及修科要求基本上與碩士程度相同，及格的學分均獲本院認可。若轉入碩士學位課程就讀，必須辦理正式轉讀課程手續。
With a few exceptions, all course content and requirements are basically equivalent to those of a Master program. All completed credits will be recognized by ABS. While if students opt to transfer to a Master program, a formal program-transfer procedure must be completed.
- 3 學生可以在網上修讀科目，完成整個課程。
Students can complete all the courses via online study.
- 4 按上課地區，修讀期限為：
香港學生：須在三年內修畢整個課程（36學分）。
海外學生：須在五年內修畢整個課程（36學分）。
Depending on location, time for program completion varied as follows:
Hong Kong students must complete the whole program in 3 years (36 credits).
Overseas students must complete the whole program in 5 years (36 credits).

修科要求

Course Requirement

必修科	5 科	15 學分
Core Courses	5 courses	15 credits
選修科	7 科	21 學分
Elective Courses	7 courses	21 credits
合共：	12 科	36 學分
Total :	12 courses	36 credits

必修科

Core Courses

BS506 舊約概論	BS511 舊約概論 (一)	BS512 舊約概論 (二) (選其一)
BS508 新約概論	BS513 新約概論 (一)	BS514 新約概論 (二) (選其一)
TH511 系統神學 (一)	TH512 系統神學 (二)	TH513 系統神學 (三) (選其一)
CH512 教會歷史 (一)	CH513 教會歷史 (二)	CH514 教會歷史 (三) (選其一)
BS515 釋經學		

選修科

Elective Courses

可選讀基督教研究碩士課程的必修或選修科目。
Students may take courses from the core or elective courses of Master of Christian Studies program.

入學要求

Admission Requirement

- 1 清楚重生得救，並已受洗加入教會兩年以上。
Applicants must be born-again Christians, have been baptized as members of a local church for at least 2 years at the anticipated time of enrolment.
- 2 有事奉神的心志。
Commit to serve God.
- 3 具教會事奉經驗，並得所屬教會推薦。
Possess church ministry experience and have recommendations from the affiliated church.
- 4 具大學學位或同等學歷。在學的大學本科三年級或以上程度學生也可報讀，被接納為試讀生；有關學分及成績可在學生取得學位後獲承認。
Hold a Bachelor degree or equivalent. Undergraduate students who are currently in their third university year or above can also apply for this program. They will be placed on academic probation. Credits and results attained during this period will be recognized after the student has completed the university degree.